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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży (nr 1)
17 listopada 2015 r.
Komisja Edukacji, Nauki i Młodzieży, obradująca pod przewodnictwem wicemar-
szałek Sejmu Małgorzaty Kidawy-Błońskiej (PO), zrealizowała następujący 
porządek dzienny: 

– wybór prezydium Komisji. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Maciej Lewandowski wicedyrektor Biura 
Legislacyjnego, Ewa Muszyńska i Elżbieta Wojciechowska  –  z sekretariatu Komisji w Biurze 
Komisji Sejmowych.

Wicemarszałek Sejmu Małgorzata Kidawa-Błońska:
Otwieram zwołane przez Marszałka Sejmu na podstawie art. 20 ust. 2 regulaminu Sejmu 
pierwsze posiedzenie Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży. Porządek dzisiejszego posie-
dzenia przewiduje wybór prezydium Komisji – przewodniczącego oraz zastępców prze-
wodniczącego.
Zgodnie z art. 163a regulaminu Sejmu uchwały Komisji zapadają większością gło-

sów w obecności co najmniej 1/3 liczby członków Komisji. Na podstawie listy obecności 
stwierdzam kworum. 
Przypominam, że Komisja na podstawie art. 20 ust. 3 regulaminu Sejmu powołuje 

i odwołuje członków prezydium w głosowaniu jawnym, większością głosów. Głosowanie 
jawne odbywa się przez podniesienie ręki i obliczenie głosów przez sekretarzy Komisji. 
Głosowanie przeprowadzimy według zasady: kto jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzy-
mał od głosu. Wybór zostanie dokonany, jeżeli kandydat na daną funkcję uzyska zwykłą 
większość głosów, tzn. więcej głosów za niż przeciw. Głosy wstrzumujące się nie są brane 
pod uwagę.
Przystępując do wyboru przewodniczącego Komisji, zwracam uwagę, że w przypadku 

zgłoszenia większej  liczby kandydatów uzyskanie przez pierwszego w kolejności kan-
dydata zwykłej większości głosów spowoduje jego wybór na przewodniczącego Komisji. 
Głosowanie na pozostałe kandydatury stanie się bezprzedmiotowe.
Czy powyższe zasady głosowania i wynikające z nich konsekwencje są dla wszystkich 

pań i panów posłów jasne? Nikt z posłów nie zgłasza wątpliwości. W takim razie proszę 
o zgłaszanie kandydatów na przewodniczącego Komisji. Bardzo proszę, pan poseł Ziem-
niak.

Poseł Wojciech Ziemniak (PO):
Wojciech Ziemniak. W imieniu klubu PO chciałbym zgłosić kandydaturę Rafała Grupiń-
skiego na przewodniczącego Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży. 

Wicemarszałek Sejmu Małgorzata Kidawa-Błońska:
Dziękuję bardzo. Czy pan poseł wyraża zgodę na kandydowanie?

Poseł Rafał Grupiński (PO):
Tak.

Wicemarszałek Sejmu Małgorzata Kidawa-Błońska:
Dziękuję bardzo. Czy są inne kandydatury? Jeżeli nie, to przystępujemy do głosowania.
Na funkcję  przewodniczącego Komisji  została  zgłoszona  jedna  kandydatura. Kto 

z pań i panów posłów jest za wyborem na funkcję przewodniczącego Komisji Edukacji, 
Nauki i Młodzieży pana posła Rafała Grupińskiego? Kto jest przeciw? Kto się wstrzy-
mał? Bardzo proszę o podanie wyniku.
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Sekretarz Komisji Ewa Muszyńska:
30 osób za, 0 przeciw, 3 osoby wstrzymały się od głosu.

Wicemarszałek Sejmu Małgorzata Kidawa-Błońska:
Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że przewodniczącym Komisji został wybrany pan poseł 
Rafał Grupiński przy 30 głosach za, 0 głosów przeciw i 3 głosach wstrzymujących się. 
Serdecznie gratuluję panu przewodniczącemu i zapraszam tutaj.
Przystępujemy teraz do wyboru zastępców przewodniczącego Komisji.  Informuję, 

że Konwent Seniorów ustalił liczbę zastępców przewodniczącego w zależności od wiel-
kości Komisji. W Komisji dużej liczba zastępców powinna wynosić do pięciu osób. Ponie-
waż Komisję Edukacji, Nauki i Młodzieży uznano za Komisję dużą, powinniśmy wybrać 
pięciu zastępców. Czy  jest  sprzeciw w tej  sprawie? Nie  słyszę,  zatem przystępujemy 
do zgłaszania kandydatów. Bardzo proszę, tylko prosiłabym o podanie nazwiska. Kogo 
chciałby pan zgłosić?

Poseł Lech Sprawka (PiS):
Poseł Lech Sprawka. Pragnę przedstawić kandydatkę na stanowisko wiceprzewodni-
czącej Komisji Edukacji, Nauki i Młodzieży, panią Marzenę Machałek. Jest to posłanka 
od czterech kadencji, bardzo doświadczona, we wszystkich kadencjach była członkiem 
Komisji Edukacji. W siódmej kadencji była m.in. wiceprzewodniczącą podkomisji sta-
łej do spraw jakości kształcenia i wychowania. Posiada wszechstronne doświadczenie 
zawodowe, praktycznie rzecz biorąc we wszystkich sferach dotyczących oświaty, bo i jako 
nauczyciel, i jako wicekurator oświaty na Dolnym Śląsku. Ma więc doświadczenie w nad-
zorze pedagogicznym, jak również jako organ prowadzący, bo była wiceburmistrzem mia-
sta, w związku z tym jest jak najbardziej predestynowana do pełnienia tak ważnej, odpo-
wiedzialnej funkcji. A właśnie tego typu doświadczenie, jeżeli chcemy mówić o dobrych 
zmianach w edukacji, jest konieczne. Dziękuję bardzo.

Wicemarszałek Sejmu Małgorzata Kidawa-Błońska:
Dziękuję, panie pośle. Pani poseł, czy wyraża pani zgodę na kandydowanie?

Poseł Marzena Machałek (PiS):
Wyrażam zgodę i chciałabym zgłosić kandydata.

Wicemarszałek Sejmu Małgorzata Kidawa-Błońska:
Bardzo proszę.

Poseł Marzena Machałek (PiS):
Chciałabym zgłosić dwie osoby na funkcję przewodniczącego. Pierwsza to pani Mira Sta-
chowiak-Różecka, posłanka pierwszej kadencji, ale mająca duże doświadczenie, bo przez 
6  lat pracowała w komisji edukacji, w komisji oświatowej w dużym mieście, we Wro-
cławiu. Ma doświadczenie jako samorządowiec, zna problemy oświaty samorządowej, 
co pewnie będzie ważne w tej kadencji z racji tego, że przygotowujemy się do ważnych 
zmian. 
Natomiast z dużą przyjemnością chcę zgłosić także pana Kazimierza Moskala, posła 

już czwartej kadencji, doświadczonego, znanego z tego, że jest osobą wyważoną, umiar-
kowaną. Jego doświadczenie to dwie kadencje w Komisji Edukacji,  jest to nauczyciel, 
dyrektor szkoły, samorządowiec, zawsze związany z edukacją. Rekomenduję go na sta-
nowisko wiceprzewodniczącego.

Wicemarszałek Sejmu Małgorzata Kidawa-Błońska:
Dziękuję bardzo. Czy pani poseł zgadza się na kandydowanie? A pan poseł? Dziękuję 
bardzo. Czy są inne kandydatury? Bardzo proszę.

Poseł Tomasz Jaskóła (Kukiz15):
Tomasz Jaskóła. Z największą przyjemnością chciałbym zgłosić doktora fizyki, wielolet-
niego nauczyciela akademickiego i legendę „Solidarności Walczącej”, pana marszałka 
seniora Kornela Morawieckiego. Uzasadnienie jest oczywiste. To jest człowiek, który 
swoim życiem, doświadczeniem, nie tylko akademickim, pedagogicznym, ale i publicy-
stycznym udowodnił, że najwyższe wartości, które w edukacji mają ogromne znaczenie, 
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czyli stałość, poczucie obowiązku, a przede wszystkim, dla mnie przynajmniej, wielka 
wola walki i zmian, predestynują go do tego, żeby sprawować tak zaszczytną funkcję jak 
funkcja wiceprzewodniczącego Komisji Edukacji, naszej szanownej Komisji. Dziękuję.

Wicemarszałek Sejmu Małgorzata Kidawa-Błońska:
Dziękuję bardzo. Czy pan poseł zgadza się kandydować? Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze 
jakieś kandydatury?

Poseł Joanna Schmidt (Nowoczesna):
Tak, jeszcze ja chciałabym zgłosić. Joanna Schmidt, Nowoczesna. Chciałam zgłosić panią 
Katarzynę Lubnauer, posłankę z Łodzi pierwszej kadencji, wieloletniego nauczyciela 
akademickiego. Katarzyna Lubnauer  posiada  również  doświadczenie  samorządowe, 
pracowała w komisji edukacji. Dziękuję bardzo.

Wicemarszałek Sejmu Małgorzata Kidawa-Błońska:
Dziękuję bardzo. Pan minister Zembala, bardzo proszę.

Poseł Marian Zembala (PO):
Pani marszałek, szanowni państwo, z przyjemnością słucham informacji o proponowa-
nych kandydatach, w uznaniu ich dotychczasowych osiągnięć. Chciałbym do tego grona 
zaproponować jeszcze panią Krystynę Szumilas. Dlaczego to robię? W tej szczególnie 
Komisji potrzebna jest odpowiedzialność, rozwaga, ale też pewne zrozumienie i doświad-
czenie, które buduje. W związku z tym jestem przekonany, że była minister edukacji, 
poseł przez pięć kadencji, nauczycielka matematyki, pani Szumilas, spokojna, rozważna, 
szukająca kompromisów, wniesie to wszystko, co w wychowaniu jest potrzebne.

Wicemarszałek Sejmu Małgorzata Kidawa-Błońska:
Dziękuję bardzo. Czy pani poseł zgadza się na kandydowanie?

Poseł Krystyna Szumilas (PO):
Tak, zgadzam się.

Wicemarszałek Sejmu Małgorzata Kidawa-Błońska:
Dziękuję bardzo.

Poseł Lech Sprawka (PiS):
Pani marszałek, chciałbym zadać pytanie. Czy był ustalony parytet udziału poszczegól-
nych klubów w prezydium Komisji? Jeżeli tak, to proszę o informację.

Wicemarszałek Sejmu Małgorzata Kidawa-Błońska:
Z tego co wiem… Przyznam szczerze, że nie dostałam od szefów klubu podziału, wiem 
natomiast, że funkcja przewodniczącego przypadała dla klubu PO, do tego wiceprzewod-
niczący. Z tego co wiem, chyba dwie osoby były dla klubu PiS.

Poseł Marzena Machałek (PiS):
Nie mamy przewodniczącego i widzimy, że nie jest tu już zachowany parytet.

Poseł Lech Sprawka (PiS):
To nie jest wniosek formalny, ale sugestia, żeby może jednak przerwać obrady i spraw-
dzić to, ponieważ w tej chwili mam wrażenie, że jesteśmy w niewiedzy.

Wicemarszałek Sejmu Małgorzata Kidawa-Błońska:
Ogłaszam 10 minut przerwy.

[Po przerwie]

Wicemarszałek Sejmu Małgorzata Kidawa-Błońska:
Przepraszam bardzo, wznawiamy obrady. Pan marszałek senior wycofał swoje nazwi-
sko, mamy pięciu kandydatów i możemy głosować łącznie. Rozumiem, że pan marszałek 
potwierdza? Dziękuję bardzo. W takim razie…

Głos poza mikrofonem:
Proszę dochować terminu 10-minutowej przerwy.
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Wicemarszałek Sejmu Małgorzata Kidawa-Błońska:
Przepraszam bardzo, czyli jeszcze 4 minuty.

[Po przerwie]

Wicemarszałek Sejmu Małgorzata Kidawa-Błońska:
Rozumiem, że możemy już wznowić obrady. W związku z tym, że pan poseł Morawiecki 
wycofał swoją kandydaturę, mamy tylu posłów, ile jest miejsc na funkcję wiceprzewod-
niczącego. Dlatego proponuję dokonanie ich wyboru w łącznym głosowaniu. Czy jest 
sprzeciw? Sprzeciwu nie słyszę.
Kto jest za wyborem zgłoszonych kandydatów na funkcję zastępców przewodniczą-

cego Komisji? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Bardzo proszę sekretariat Komisji 
o przedstawienie wyników.

Sekretarz Komisji Ewa Muszyńska:
31 posłów za, 0 przeciw, 3 posłów wstrzymało się od głosu. Dziękuję.

Wicemarszałek Sejmu Małgorzata Kidawa-Błońska:
Dziękuję bardzo.

Poseł Tomasz Jaskóła (Kukiz15):
Przepraszam bardzo, ja byłem przeciw.

Wicemarszałek Sejmu Małgorzata Kidawa-Błońska:
Proszę o zweryfikowanie wyniku głosowania.

Sekretarz Komisji Ewa Muszyńska:
31 posłów za, 1poseł przeciw, 3 posłów wstrzymało się od głosowania. Dziękuję.

Wicemarszałek Sejmu Małgorzata Kidawa-Błońska:
Czy wynik głosowania już nie budzi wątpliwości?
Informuję, że zastępcami przewodniczącego Komisji zostali wybrani posłowie: pani 

Katarzyna Lubnauer, Marzena Machałek, Kazimierz Moskal, pani Mirosława Stacho-
wiak-Różanecka, przepraszam, Różecka,  i pani Krystyna Szumilas. Bardzo przepra-
szam, dopiero się przyzwyczajamy do nowych nazwisk.
Wszystkim wybranym serdecznie gratuluję i zamykam posiedzenie Komisji.


